
   J.nr. 2010-231-0029

   Dato: 21. maj 2010

Til

Folketinget - Skatteudvalget

B 198 – Forslag til folketingsbeslutning om videreførelse af 
det danske genbrugssystem for vin- og spiritusemballage 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 3 af 12. maj 2010. 
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Side 2

Spørgsmål 3: 

Med henvisning til Miljøstyrelsens udkast til anden del af regeringens affaldsstrategi for 
2009-2012, hvor det foreslås at forhøje den volumenbaserede emballageafgift, så den i hø-
jere grad understøtter genbrugen af flasker, bedes ministeren oplyse, om regeringens vurde-
ring af de miljømæssige konsekvenser af nedsættelsen af emballageafgiften på nogen måde 
har ændret sig siden vedtagelsen af L 204 den 28. maj 2009.

Svar: 

En forhøjelse af den volumenbaserede emballageafgift omtales i bilag A til Miljøstyrelsens 
udkast til anden del af regeringens affaldsstrategi som en mulig idé til affaldsforebyggelse. 
Bilag A blev til på baggrund af et dialogmøde med forskellige aktørgrupper, og en forhøjel-
se af den volumenbaserede emballageafgift omtales her som én – af mange – ideer til af-
faldsforebyggelse, idet Miljøstyrelsen på side 41 bemærker: ”Der er ikke taget stilling til de 
enkelte tiltag, der beskrives i det følgende. Idéerne i bilaget skal opfattes som oplæg til dis-
kussion og som inspiration til de forskellige aktørgrupper.” Jeg kan på den baggrund oply-
se, at regeringens vurdering af de miljømæssige konsekvenser af afgiftsnedsættelsen ikke 
har ændret sig siden vedtagelsen af L 204 den 28. maj 2009. 


